
یک کارگردان سینمــا گفت: به نظر می رسد پس 
از این شرایط جدیدی در سینما ها ایجاد می شود و 
بعید است سینماداران زیربار هزینه نمایش فیلم هایی 
بروند که فقط ظرفیت آنها را اشغال می کند و مشتری 
ندارند. مسعود اطیابی اظهارکرد: »دینامیت« در همان 
سال ساخت باید اکران می شد و سه سال را بی دلیل 
معطل نمی ماند. این فیلم را اگر در همان زمان و یا بعد 
از دوران کرونا اکران می کردیم فروش هفتگی و کل 
آن چندین برابر این زمان می بود. وی در همین راستا 
ابرازکرد: با این حال خوشحالم در این شرایط این 
فیلم به کمک سینماداران آمده و در وضعیت سخت 
اقتصادی و کرونایی خنده بر لبان مردم آورده است. 
به هرحال سالن های سینما هرکدام کارمندانی دارند 
که با توجه به هزینه های بالا و در شرایط نامساعد 
کرونا به تعدیل نیرو و برخی هم به بسته ماندن 
سینما روی آوردند. شکی نیست هزینه های بازماندن 
سینما ها بالاست و اگر کمکی به این دوستان شده 
خوشحال هستیم. کارگردان مجموعه »سهمی برای 
دوست« عنوان کرد: فروش »دینامیت« روزانه بالاتر 
می رود و در جریان هستید که فروش هر هفته نسبت 
به قبل از آن بیشتر هم شده است. با اینکه تنها تبلیغات 
فیلم خود مردم هستند این فروش در این شرایط 

خوب، اما قطعا ایده آل ما نیست. وی با بیان اینکه 
در روز های آتی تبلیغات تلویزیونی »دینامیت« آغاز 
می شود بیان کرد: فعلا تبلیغات ما خود مردم هستند 
و امیدوارم در روز های آینده بتوانیم تیزر های تبلیغاتی 
فیلم را در تلویزیون پخش کنیم. قطعا با پخش تیزر از 
تلویزیون؛ سینما ها رونق بیشتری می گیرند و فروش 

»دینامیت« هم افزایش پیدا خواهد کرد. 
 نمایش خانگی  کمک کننده سینما 

کارگردان فیلم سینمایی »خروس جنگی« پیرامون 
دلیل تاخیر تبلیغات تلویزیونی »دینامیت« عنوان 
کرد: به این دلیل که »دینامیت« به صورت اضطراری 
اکران شد فرصت برنامه ریزی برای کار های تبلیغی آن 
نداشتیم. قطعا اگر برنامه ریزی برای تبلیغات داشتیم 
در همین شرایط هم »دینامیت« فروش چندین 
برابر بالاتری می داشت. اما این میزان فروش با توجه 
به شرایط باز هم خوب است و قطعا ایده آل نیست. 
انتظار ما این است که در روز های آینده این فروش 
خیلی بالاتر برود. از یکطرف سالن های سینما یی 
نمایش دهنده »دینامیت« افزایش پیدا می کنند و 
از طرف دیگر تعداد کسانی که فیلم را دیدند بیشتر 
و به همان اندازه تبلیغات فیلم هم بیشتر می شود. 
در صورت اضافه شدن تبلیغات تلویزیونی نیز فروش 

بالاتر خواهد رفت. اطیابی با اشاره به اکران فیلم های 
متناسب با ذائقه و پسند مردم بیان کرد: شکی نیست 
برای رونق سینما حتما فیلم سینمایی با مدیوم 
خاص آن لازم است و بسیاری از تولیدات اساسا 
سینمایی نیستند و مخاطب هم جذب آن نمی شود. 
اگر فیلم هایی که مردم آنها را می پسندند و نسبت 
به آنها اقبال دارند، نه فقط کمدی بلکه در ژانر های 
مختلف اجتماعی، حادثه ای و... بر پرده نقره ای اکران 
شوند می توان به آینده سینما امیدوار بود. به نظر 
می رسد پس از این شرایط جدیدی در سینما ها 
ایجاد می شود و بعید است سینماداران زیربار هزینه 
نمایش فیلم هایی بروند که فقط ظرفیت آنها را اشغال 
می کند و مشتری ندارند. از این به بعد باید توقع اکران 
فیلم هایی را داشته باشیم که قوی تر باشند و در 
پاسخ به نیاز مردم و مخاطبان استاندارد و مناسب و 
پتانسیل فروش داشته باشند. وی پیرامون این سوال 
که آیا شبکه نمایش خانگی رقیب سینماست و باعث 
کنارزدن سینما می شود یا خیر اظهارکرد: نه به نظرم 
شبکه نمایش خانگی می تواند کمک کننده سینما 
باشد. این روز ها هر چیزی که مردم را ترغیب به فیلم 
دیدن کند و توجه آنها را جلب کند در نهایت به نفع 

سینماست.
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احسان علیخانــی با روایت خاطره ای، 
روزهــایــی را در کــنــار زنـده یــاد 
حمیدرضا صدر مرور می کند که برایش 
باور عجیبی از مرگ را تداعی کرده بود و 
می گوید: باور عمیق آدم ها چیز عجیبی 
است، حتی در مورد مرگشان! علیخانی 
برای »صدر« نوشــت: »١٠ سال پیش، 
جام ملت های آسیا در قطر بود و تیم ما با مربیگری قطبی با یک 
گل از کره شکست خورد و حذف شد. انتقادها زیاد بود به نحوه 
بازی تیم مخصوصا به افشین قطبی. کلی تصویر خوب از حواشی 
بازی ها در قطر داشتیم و من تصمیم گرفتم یک مستند بسازم. 
از ٢٠ نفر از مربیان، پیشکسوتان و صاحب نظرانِ  فوتبال دعوت 
کردم برای مصاحبه. آخرین نفر حمیدرضا صدر بود. وقتی آمد 
دفتر، انرژی عجیبی با او وارد شد. بدون گریم و هیچ ادا و اطواری 
نشست جلوی دوربین و ضبط را شروع کردیم. با همان انرژی 
همیشگی و دراماتیک کردن هر اتفاق فوتبالی، شروع کرد به 
تحلیل صادقانه از عملکرد تیم و مثال های تاریخ فوتبال. ضبط 
که تمام شد، خواهش کردم برویم باکس مونتاژ و فضای کلی 
مستند را ببینیم. وقتی دیدیم توی چشم هایم نگاه کرد و گفت: 
»که چی!؟ با این آش شله قلمکار دنبال چی می گردی!؟ این فضا 
به درد کجا می خورد!؟ « صداقت و صراحت کلام و منطقش، عین 
ساتور خورد به مغزم و برای جواب دادن لکنت گرفتم. نه به خاطر 
احترام یا ترس، به خاطر سوالات درستش. چون نکاتش کاملا 
درست بود و من خیلی بی دلیل هوس کرده بودم مستند جنجالی 
فوتبالی بسازم؛ بدون هیچ استراتژی مشخص و هدف داری. وقت 
گذاشته بود آمده بود یکساعت ضبط کرده بودیم ولی وقتی 
مونتاژ اولیه گفت وگوهای قبلی و دعواها را دید برایش مهم 
نبود که جذاب است یا جنجالی، دنبال دلیل این فضا می گشت 
و من را کاملا به چالش کشید!! وقتی به اتاقی رفتیم  که چایی یا 
قهوه ای بخوریم، احساس کرد من ناراحت شدم از شنیدن نظراتِ 
صریحش. شروع کرد فضا را عوض کردن با تعریف از گذشته، از 
آرزوهایش. از سختی هایش و لذت هایش. کلی حرف زدیم و من 
از هم صحبتی با او غرق لذت بودم که خیلی ناگهانی گفت: »من 
فکر می کنم در وقتِ اضافه  زندگی ام هستم، تعدادی از خانواده ام 
با سرطان مُردند. حتی با سنِ کمتر از من و ژنِ این بیماری با 
ماست و من مطمئنم با سرطان می میرم! من شوکه شدم و 
شروع کردم به گفتن دورازجون، ان شاءا... ١٠٠ ساله می شین و... 
خلاصه از این حرف هایی که معمولا ما در این موقعیت به کسی 
که از مُردنش حرف می زند، می گوییم. یهو حرف هایم را قطع 
کرد و گفت: »با این حرف ها باور من تغییر نمی کنه فقط زمان 
رفتن را نمی دونم.« وقتی از دفتر رفت، با حامد نشستیم، حرف 
زدیم، فکر کردیم و تصمیم گرفتیم بی خیال آن مستند شویم و 
گذاشتیمش کنار، چون حرف های دکتر صدر کاملا درست بود 
و فقط منتظر بودم یک نفر محکم به من بگوید که دنبال چی 
می گردی با این کار!؟ ١٠ سال گذشت و چند روز پیش با سرطان 
از بین ما رفت. آن روز در چشم هایم، آنقدر محکم از مرگش 
گفت که انگار به حرفی که می زد ایمان داشت و جدا از شناخت 
عجیبش از گذشته، آینده را هم خوب می شناخت و فقط زمان 
رفتن را نمی دانست. باور عمیق آدم ها چیز عجیبی است، حتی 
در مورد مرگشان. دکتر صدرِ عاشق! دکتر صدرِ دوست داشتنی! 

حتما دل مان برای شما تنگ می شود«.

مجتبی گلستانی، نویسنده و منتقد 
ادبی، براثر ابتلا به کرونا در ۴٠سالگی 
از دنیا رفت. معصومه گلستانی، خواهر 
مجتبی گلستانــی که در بیمارستان 
پیگیر کارهای او و به شــدت متاثر 
بود این خبر را تایید کرد. گلـستانی 
که مدتی بود به کرونا مبتلا شده بود 
)دوشنبه، ٢۸ تیرماه( در بیمارستان از 
دنیا رفت. مجتبی گلستانی متولد سال 
١۳۶٠ نویسنده، مترجم و پژوهشگر 
حوزه فلسفه و نقد ادبی، دارای مدرک 
دکتری فلسفه  اخلاق بود. او با رادیو 
هم همکاری داشت. از او کتاب هایی از 
جمله »واسازی متون جلال آل احمد« 
و »درآمدی تصویری بر اخلاق« منتشر 

شده است.

آخرینوضعیت
»اصغرشاهوردی«

اصغــر شــاهــوردی که به تازگی 
از بیمارستان مرخص شده، واکسن 
کرونا دریافت می کند. این صدابردار 
قدیمی سینما که از سال ١۳۸۶ براثر 
یک حادثه رانندگی هنگام بازگشت از 
لوکیشن فیلم »چراغی در مه« دچار 
آسیب دیدگی مغزی شد و از آن روز تا 
به حال در بستر افتاده، هفته گذشته 
به دلیل عفــونت ریه در بیمارستــان 
فیروزگر تهران بستری شد و حالا با 
برطرف شدن عفونت پس از ١٠ روز 
مرخص شده است. اشرف افشاری، 
همسر این صدابردار با بیان اینکه مشکل 
اخیر اصغر شاهوردی برطرف شده، ولی 
باید داروهایی را مصرف کند، گفت 
که تزریق واکسن کرونا این هنرمند 
نیز انجام خواهد شد. او که از برگشتن 
همسرش به منزل خوشحال و شاکر 
است، از کسانی که در روزهای گذشته 
جویای حال اصغر شاهوردی بوده اند، 

تشکر کرد. 

 خاطره »احسان علیخانی« 
از »حمیدرضا صدر«

تلویزیــون 

»۸۷متر«  مجمــوعــه 
کیانوش عیـاری با گــذشت 
چهارســال از آغاز تولــید، 
سرانجام به آنتن تلویزیون راه 
پیدا می کند. این سریال قرار 
است از مردادماه پخش خود 
را آغاز کند. به تازگی از لوگوی سریال »۸۷متر« 
به نویسندگی و کارگردانی کیانوش عیاری با 
طرحی از روژان ایرجی رونمایی شده است. براساس 
اعلام صفحه رسمی این سریال در فضای مجازی، 
پخش این مجموعه از مردادماه در شبکه یک 
سیما آغاز می شود و البته تاکنون خبری رسمی 
در این خصوص از سوی شبکه پخش کننده اعلام 
نشده است.  براساس این گزارش، داستان سریال 
»۸۷متر« به اختلاف و درگیری دو خانواده خلیلی 
و پوردورانی بر سر مالکیت یک منزل برمی گردد. 
علیرضا پوردورانی به همراه همسر، دو دختر و 
پســرش، خــانه ای را از یک فروشنــده به نــام 
فرج ناصری خریداری می کنند. اما روز اسباب کشی 
متوجـه می شوند که خانه به فرد دیگــری به نام 
محسن خلیلــی فــروخته شــده اســت. محسن 
به همراه پسر، همسر و دو دخترش صبح زودتر از 
پوردورانی ها به خانه رسیده اند و وسایل شان را در 
خانه گذاشته اند اما با رسیدن خانواده پوردورانی، 

ماجرای کلاهبرداری مشخص می شود. 

درگذشت
»مجتبیگلستانی«

خبــر 
»سلمان فارسی« به جلفا رسید

فیلمبرداری فصل جدید سریال »سلمان فارسی« 
محصول جدید مرکز سیمافیلم به کارگردانی داوود 
میرباقری و تهیه کنندگی حسین طاهری در جلفا آغاز 
می شود. با پایان فیلمبرداری بخش خرابه های هلنی 
و دریایی ها در شاهرود، فیلم برداری بخش عَموریه در 
جلفا آغاز خواهد شد. در زمانی که فیلمبرداری سریال 
در شاهرود جریان داشت، آماده سازی دکورهای 
جلفا در زمان مقرر انجام گرفت تا گروه بدون وقفه از 
شاهرود به جلفا منتقل و فیلمبرداری ادامه پیدا کند. 
بدین ترتیب کاروان سریال سلمان فارسی با عبور از 
کویر شهدادکرمان، جزیره قشم، سواحل مازندران، 
شهرک سینمایی نور و منطقه شاهرود به شهر مرزی 
جلفا در استان آذربایجان شرقی می رسد. هم زمان، 
به موازات فیلمبرداری در جلفا و ساخت تجهیزات 
در شهرک سینمایی غزالی، ساخت برخی دکورها 
در منطقه آبسرد دماوند نیز آغاز شده است. تمامی 
مراحل کار با رعایت کامل شیوه نامه های بهداشتی و 
تحت نظارت مرکز بهداشت و درمان صداوسیما انجام 
می گیرد. فیلمبرداری این سریال، اواخر آذر ١۳۹۸ در 
کویر شهداد کرمان آغاز شده است. سریال سلمان 
فارسی به سفارش مرکز سیما فیلم و توسط موسسه 
زلال فیلم ساخته می شود. تاکنون بازیگرانی همچون 
فرهاد اصلانی، داریوش فرهنگ، محمدرضا هدایتی، 
احترام برومند، رامونا شاه، علی دهکردی، مرحوم 
چنگیز جلیلوند، مهدی فقیه و چند بازیگر خارجی 

جلوی دوربین این سریال رفته اند.

 سریال »کیانوش عیاری«
 مرداد به پخش می رسد

مسعود  اطیابی: 

 فروش »دینامیت« 
 ایده آل ما 

نیست

کوتــاه
سینما و تئاتر تا سوم مرداد تعطیل شدند

در پی تعطیلی ادارات تهران و البرز از امروز، سه شنبه ٢۹ تیرماه که 
تا روز یکشنبه سوم مردادماه ادامه خواهد داشت، سینماها و تئاترها 
هم تعطیل شدند. همایون امیرزاده، مدیر روابط عمومی وزارت 
فرهنگ و ارشاد اسلامی درباره تعطیلی سینماها و تئاترها گفت: 
دستورالعمل های ستاد ملی مقابله با کرونا جنبه عمومی دارد و اینگونه 
نیست که برای اصناف گوناگون به شکل مجزا صادر شود. او ادامه داد: 
با توجه به تعطیلاتی که پیش رو داریم، فعالیت های فرهنگی و هنری 
هم شامل این قاعده می شوند و این بخش ها نیز همچون دیگر اصناف 

از تاریخ ٢۸ تیر تا سوم مردادماه تعطیل خواهند بود.

مدیر سینمــا »آزادی« 
از اکران نسخه مرمـت شده 
فیلم هــای نوستالــژیــک 
قــبــل و بعداز انقــلاب 
در ســینمــا آزادی خبــر 
داد. سجاد نوروزی درباره 
تفاهم نامه این مجموعه با بنیاد سینمایی فارابی 
برای اکران فیلم های نوستالژیک دهه ۶٠ و ۷٠ 
توضیح داد: ما پیش از این برنامه ای برای اکران 
فیلم های خاطره ساز در سینما آزادی داشتیم که 
براساس آن در ماه محرم سال گذشته فیلم های 
سینمایی »روزواقعه« و »پروازدرشب« را اکران 
کردیم. آن فیلم ها با استقبال خوبی از طرف اهالی 
سینما و سینمادوستان مواجه و بهانه ای شد که 
امسال این تجربه را کمی گسترش دهیم. این بار 
سراغ تمام فیلم های خاطره انگیز سینمای ایران 
حتی فیلم های قبل از انقلاب مانند »سفرسنگ« 
رفته ایم و پیگیر هستیم تا این آثار شاخص را در 
بازه زمانی کوتاهی روی پرده اکران کنیم. وی در 
ادامه گفت: واقعیت این است که بنیاد سینمایی 
فارابی کار بزرگی انجام داده و فیلم های خاطره انگیز 

دهه ۶٠ و ۷٠ را اصلاح رنگ کرده و روی دی سی پی 
آورده است. بابت این کار باید از آقایان تابش و 
ایل بیگی سپاسگزار بود که این خاطرات ارزشمند 
را پاس داشته اند و نسخه به روز و قابل اکران آن 

را فراهم آورده اند. در سینماآزادی 
تصمیم گرفتیم در قالب یک تفاهم نامه 
با بنیادفارابی، این فیلم ها را روانه پرده 
کنیم. در کنار این اکران ها هم تصمیم 
داریم هنرمندان نقش آفرین در این آثار 
را هم در قالب فرش قرمز در کنار خود 
داشته باشیم. نوروزی تاکید کرد: اگر 
این امکان فراهم شود و شرایط اپیدمی 
می کنیم  سعی  شود،  کنترل  کرونا 
نشست هایی را هم در کنار اکران این 
فیلم ها درباره آنها برگزار کنیم تا نگاهی 
به تجربه آن زمان سینمای ایران داشته 
باشیم. این آثار می توانند چراغ راهی 
برای امروز سینمای ایران هم باشند. 
این اتفاق ویژه ای است که در طول ایام 
سال، به صورت تک سانس پیگیر اجرای 
آن خواهیم بود و در صورت استقبال 

مخاطب ظرفیت بیشتری را به آن اختصاص خواهیم 
داد. فعلا تنها سینماآزادی میزبان این طرح است و 
در صورت استقبال این امکان وجود دارد که کلیه 
سینماهای حوزه هنری در این طرح شریک شوند. 

مدیر سینما آزادی:

اکران مجدد فیلم های خاطره ساز دهه ۶۰ و ۷۰


